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 KOMITEJAS SĒDES PROTOKOLS 
 

2024. gada 18. aprīlī                                                                                   Nr. 4 

 

Sēde sasaukta plkst. 09:00 

Sēde notiek klātienē Balvos, Bērzpils ielā 1ā 

Sēdi atklāj plkst. 09:00 

 
Sēdes veids - atklāta 

 

Sēdes norise tiek ierakstīta audio formātā. 

 

Darba kārtībā: 

 

1. Par Sociālās aprūpes centru darbu Balvu novadā 2023.gadā (INFORMATĪVS). 

 

Sēdi vada – Ruta Cibule 

Protokolē – Jūlija Korlaša 

 

Piedalās- 

Komitejas locekļi: deputāts Egons Salmanis, deputāts Svetlana Pavlovska, deputāts Iveta 

Arelkeviča (attālināti ar balss tiesībām – atrodas komandējumā), deputāts Jānis Vancāns, deputāts 

Aija Mežale, deputāts Marija Duļbinska 

 

Ieinteresētās personas: 

Domes deputāti, domes priekšsēdētāja vietniece Sandra Kapteine, Balvu novada administrācijas 

Izpilddirektora vietnieks attīstības plānošanas un nekustamā īpašuma jautājumos Jānis Bubnovs, 

Kancelejas un personāla nodaļas vadītāja Līga Vilciņa, Ziemeļlatgales laikraksta „Vaduguns“ 

žurnāliste Sanita Karavoičika,  

attālināti izmantojot  https://us06web.zoom.us/ (attēla un skaņas pārraidi reālajā laikā) Juridiskās 

nodaļas vadītāja Ilona Blūma, Juridiskās nodaļas juriskonsults Ligija Logina, Sabiedrisko attiecību 

nodaļas vadītāja Iluta Jaunžeikare, Juridiskās nodaļas juriskonsults Iveta Kokoreviča, Juridiskās 

nodaļas vecākais juriskonsults Juris Annuškāns, Finanšu plānošanas un centralizētās 

grāmatvedības nodaļas vadītāja Olga Siņica, Juridiskās nodaļas juriskonsults Sarmīte Gržibovska, 
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Kancelejas un personāla nodaļas vadītāja vietniece Inese Siliņa, Balvu novada Bāriņtiesas 

priekšsēdētāja Diāna Astreiko, Finanšu plānošanas un centralizētās grāmatvedības nodaļas nodokļu 

administratore Iveta Voiciša, deputāts Aldis Bukšs, Tehniskās nodaļas vadītājs Andris Zelčs, 

Vīksnas pagasta pārvaldes vadītāja Dzintra Pipcāne, Attīstības plānošanas nodaļas projektu 

vadītāja Irēna Začeva, Finanšu plānošanas un centralizētās grāmatvedības nodaļas galvenā 

ekonomiste Sandra Būdniece, Balvu novada pašvaldības policijas vecākais inspektors Vitālijs 

Vilciņš, Balvu novada Sociālās pārvaldes vadītāja vietnieks administratīvajos un saimnieciskajos 

jautājumos Līga Šustova, Balvu novada Sociālās pārvaldes vadītāja vietnieks sociālajos jautājumos 

Ligita Zelča, Balvu novada Sociālā pārvaldes juriskonsults Inita Pušpure 
 

Balsojums par darba kārtību 

 

Izsaka priekšlikumu 

Ruta Cibule: 

Sēdes vadītāja aicina komitejas locekļus apstiprināt darba kārtību. 

Komitejas locekļi apstiprina darba kārtību. Sāk izskatīt darba kārtības 

jautājumus. 

 

Par lēmumu balso: 

"par"  -  

7 (Ruta Cibule, Aija Mežale, Svetlana Pavlovska, Egons 

Salmanis, Jānis Vancāns, Marija Duļbinska, Iveta 

Arelkeviča) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: Apstiprināt darba kārtību 

 

1.§ 

Par Sociālās aprūpes centru darbu Balvu novadā 2023.gadā (INFORMATĪVS) 

 

Ziņo Jana Komane: Ziņo, prezentē un sīkāk paskaidro par pansionāts "Balvi" darbību, 

statistiku kopumā, klientiem, aprūpi, ieņēmumiem un izdevumiem, 

pabalstiem, SVID analīzi, lielākajiem darbiem, kas bija 2023.gadā, 

nepieciešamajām lietām, kas ir iegādātas pakalpojuma sniegšanai un, kas 

vēl nepieciešamas, paredzamajiem darbiem, kultūras pasākumiem. 

Izsaka viedokli Aija 

Mežale: 

Jautā, vai ir redzams kaut kas, no kā varētu atteikties (administrācija, 

kultūras jomas darbinieks), par koplietošanas telpām, vai vienmēr ir 

siltums, kur mazgājas cilvēki, ja notiek kaut kas istabiņās, vai tiekat paši 

ar to galā. 

Izsaka viedokli Jana 

Komane: 

Atbild uz jautājumiem un sīkāk skaidro par finansēm un darbinieku 

optimizēšanu (saimniecisko darbinieku, galveno grāmatvedi, kultūras 

darba organizatoru, ka tas noteikti ir nepieciešams, iekšējo apriti, kā 

notiek, par prioritātēm, kas nepieciešams- funkcionālās gultas un tauku 

uztvērējs, tas būtu nepieciešams. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Skaidro, ka šis jautājums par nepieciešamībām ir kaut kur izpalicis, šī 

nepieciešamība jau izskanēja iepriekš un līdz ar to lūdz paralēli ziņot, ka 

tādas vajadzības ir nepieciešamas. Kā šobrīd šis jautājums ir kaut kā 

risināms, vai tas kaut ko apdraud. 
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Izsaka viedokli Jana 

Komane: 

Atbild uz jautājumu un sīkāk paskaidro. Skaidro, ka šobrīd draudu nav, 

bet ilgi tā nevar notikt, jo tas ļoti nepieciešams. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Skaisdro, ja rodas tādas nepieciešamības, tad lūgums neaprobežoties tikai 

ar iesniegumu domei, kas var noklīst, aizķerties kaut kur, vai kāds var 

nepievērst tam pietiekamu uzmanību, bet pastiprināti ziņot par šādām 

problēmām. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kapteine: 

Skaidro, ka apdraudējums nav šobrīd, bet būtu jārīkojas par šo tēmu 

iespējami ātri, jo katra diena var radīt apdraudējumu arī attīrīšanas 

iekārtām, lūdz direktorei noprecizēt summu, ar kuru šobrīd būtu 

jāorientējas, jo tāme nav maza. 

Izsaka viedokli Jana 

Komane: 

Skaidro, ka tāmes summa sastāda 23 tūkst. eiro, kas ietver sevī arī tauku 

uztvērēju. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kapteine: 

Skaidro, ka rezumējot šīs vajadzības, tad tauku uztvērējs ir tas, kas šobrīd 

vairāk nepieciešams. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Skaidro, ka šis jautājums ir obligāti jārisina, lai nesagaidam kaut kādu 

ekoloģisku avāriju, par nodošanu sadales tīkliem īsti nav skaidrs. 

Izsaka viedokli Jana 

Komane: 

Skaidro, ka tas ir jautājums saistībā ar apdzīvoto māju, bet no ministrijas 

puses šobrīd ir apstādināts šis jautājums. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kapteine: 

Skaidro, ka tas ir ļoti sarežgīts jautājums, bet to varētu, kādā no komiteju 

sēdēm noziņot Tehniskās nodaļas vadītājs, kas tieši tur ir par problēmu 

šo jautājumu sakarībā. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Skaidro, ja šis jautājums tiks skatīts Tautsaimniecības vai Finanšu 

komiteju sēdē, tad tajā kontekstā tiks pievērsta uzmanība arī attiecībā uz 

šo jautājumu. 

Izsaka viedokli Marija 

Duļbinska: 

Skaidro, ka ne pārāk sen šajā komitejā tika saņemta informācija par 

projektu, kurā paredzēts būvēt māju tipa pansionātus veciem cilvēkiem, 

vēlētos saņemt viedokli par šādiem projektiem. 

Izsaka viedokli Jana 

Komane: 

Sīkāk paskaidro, ka ideja nav slikta, bet jautājums ir par to, kas notiks 

pēc tam, kad projekts būs beidzies. 

Izsaka viedokli Egons 

Salmanis: 

Sīkāk paskaidro par šo ideju, ka tad, kad par to tika informēts, tad bija 

cita situācija un cits problēmu loks, bet šajā situācijā, tas būtu absolūti 

pārdroša ideja no pašvaldības puses. Šo lietu piedāvātu uzņēmējiem, lai 

izpaužas un veido privātos pansionātus, kam ir attiecīgs maksātspējas 

līmenis. Pašvaldība nedrīkst uzņemties tādu slogu. 

Izsaka viedokli Jānis 

Vancāns: 

Jautā par darbinieku veselības pārbaudēm, vai tas ir domāts arodārsts un 

kā tās pārbaudes tiek organizētas. 

Izsaka viedokli Jana 

Komane: 

Atbild uz jautājumu un sīkāk paskaidro. Sīkāk paskaidro par savām 

bažām, ka 2013.gadā tika piedzīvots DI projekts, ka pie šī finansiālā 

stāvokļa viennozīmīgi nevajadzētu iesaistīties tāda veida projektos. 

Izsaka viedokli Ruta 

CIbule: 

Skaidro, ka šim projektam ir ļoti sekojusi līdzi no paša sākuma. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kapteine: 

Skaidro, ka līdzīgas šādas pensijas jau ir izveidotas pieRīgā, bet to nevar 

salīdzināt ar mūsu pašvaldību un mūsu finansēm un riskiem, kas tika 

saredzēti šī jautājuma kontekstā. 
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Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Skaidro, ka šo jautājumu, ko uzdeva komitejas locekle M.Duļbinska tika 

analizēts vairāku pagastu kontekstā, ka tika iezīmētas vietas un iespējas, 

bet visi ekonomiskie aprēķini noveda pie tā, kas ir šobrīd. 

Ziņo Līna Barovska: Ziņo, prezentē un sīkāk paskaidro par Viļakas sociālās aprūpes centru un 

Šķilbēnu sociālās aprūpes māju. Skaidro par struktūru, iestādēm, 

klientiem, ko nodrošina iestāde, 2023.gada kopsavilkumu, ieņēmumiem, 

izdevumiem, 2023.gada nogales paveiktajiem darbiem, par vajadzībām, 

kas nepieciešamas - apkures katla degļa nomaiņa, kas veiksmīgi novērsts, 

jo bez tā nebūtu iespējams iesākt apkures sezonu, nepieciešams bija 

nomainīt degvielas tvertni, kas arī ir izdarīts, notekūdeņu nodrošināšana 

atbilstoši MK noteikumiem. Par plāniem nākotnē - sabojāto mašīnu, par 

kuru šobrīd gaida atzinumu, ārsienas nostiprināšanas darbiem, klientu 

skaita palielinājumu līdz 38. 

Izsaka viedokli Aija 

Mežale: 

Jautā, vai var kaut ko administrācijā samazināt. Skaidro, ka no savas 

puses visas šīs iestādes nākotnē vēlētos redzēt visas kopā kā vienu iestādi 

- optimizēt. 

Izsaka viedokli Līna 

Barovska: 

Skaidro, ka administrācijā nav iespējas samazināt darbiniekus. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Jautā par vietu palielinājumu pansionātā, vai šobrīd varat pievērsties šim 

jautājumam un kontekstā pāriet pie tām sarunām, kas tika risinātas un 

runātas Viļakā, lai kopumā rastos arī pārējiem komitejas locekļiem 

priekšstats. Skaidro, ka šobrīd notiek Viļakā process, kad Sociālās 

pārvaldes speciālisti pārvācas uz Viļakas pilsētas pārvaldes telpām, līdz 

ar to atbrīvojas ēka, kas ir blakus, kurā agrāk strādāja šie sociālie 

darbinieki un tajā ēkā lielu daļu aizņem neatliekamās medicīniskās 

palīdzības dienests, telpas atbrīvojas un šobrīd ir liels vilinājums, ka uz 

šīm telpām un šī punkta pamata pansionāts varētu palielināt pansionāta 

iemītnieku skaitu, bet tam ir citas blaknes, ja pansionāts šajās telpās 

ievācas kaut ar 4 iemītniekiem, tad tas ir saistīts ar amatu vietu 

palielinājumu, kam šobrīd noteikti neesam gatavi, bet varbūt ir arī 

iespējami citi risinājumi, kas arī tika pārrunāti. 

Izsaka viedokli Līna 

Barovska: 

Skaidro, ja tiek pārņemta blakus esošā ēka ar šī brīža personāla resursiem, 

ka tas nav iespējams, bet uzreiz tad ir nepieciešami 4 aprūpētāji, kuri 

diennakti varēs pieskatīt šo iemītnieku. Ja personālu štats netiek 

palielināts, tad varētu Viļakas pansionātu maksimāli piepildīt, cik tas būtu 

iespējams un blakus ēkā atsevišķi nodrošināt veļas mazgāšanu, bet tad 

sanāk, ka pārējās telpas tiek apkurinātas tāpat, kas nesamazinās apkures 

rēķinus. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Skaidro, ka šajā ēkā ir neatliekamās medīcīnas palīdzības punkts, veļas 

mazgāšanas pakalpojums un dušas pakalpojums Viļakas iedzīvotājiem, 

šo ēku šobrīd apkurina pansionāts. Šobrīd tur ir Sociālās pārvaldes 

apkopēja, kas šobrīd apkopj neatliekamo palīdzību un visas pārējās telpas 

un jautājums ir par to, vai šobrīd varēs palikt šī viena apkopēja, kas 

apkopj visas telpas un nodrošina šo pieejamību Viļakas iedzīvotājiem 

dušas pakalpojumus un veļas mazgāšanas pakalpojumus, kā arī papildus 

nodrošināt pansionāta veļas mazgāšanu, pansionāts no šobrīdējām telpām 

izceļ veļas mazgāšanu un uz šī pamata tad palielina esošo vietu skaitu. 
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Izsaka viedokli Sandra 

Kapteine: 

Skaidro, ka viens no pakalpojumiem ir pansijas tipa, kad paši dzīvo un 

tiek ar sevi galā, vai tas būtu aktuāli Viļakas puses ļaudīm. 

Izsaka viedokli Līna 

Barovska: 

Skaidro, ka tas tad būtu jājautā Sociālās pārvaldes speciālistiem, jo šajā 

pansionātā rindā ir smagi klienti, kuriem nepieciešama diennakts 

uzraudzība. 

Izsaka viedokli 

Ruta Cibule: 

Skaidro, ka pārrunājot šo jautājumu, tas nenozīmē, ka šodien tiks 

pieņemts lēmums, ka jautājums joprojām paliks atvērts, ka atsevišķām 

telpām var piešķirt sociālā dzīvokļa statusu, bet tas ir jāskatās kontekstā 

ar citiem jautājumiem. 

Izsaka viedokli Līna 

Barovska: 

Skaidro, ka par pansiju īsti nav domājusi. Skaidro, ka visu laiku tiek 

runāts par Žīguriem un vēlētos saprast, vai tiks skatīts uz to pusi vai nē. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kapteine: 

Skaidro par Žīguru skolas ēku, ka tuvākajā laikā skola izbeigs šo darbību 

un, ja vēlamies doties šajā virzienā, tad šeit ir darbs ekonomistiem uz to, 

vai būs pietiekami klientūras, kas varēs nosegt visus šos ieguldījumus un 

nemaz nav viegli pielāgot šīs telpas pansionāta prasībām. Ja tiek runāts 

par priekšlikumu - šo visu klientu sapludināšanu Balvu pansionātā, ka ir 

jārunā par ietilpību un pakalpojuma izmaksām, jo noteikti palielināsies 

pašvaldības līdzfinansējums. Vai visas šīs darbības attaisnos sevi un vai 

fiziski var visi klienti ietilpt. 

Izsaka viedokli Egons 

Salmanis: 

Skaidro, ka arī šaubās, vai ir iespējams visus iemītniekus ievietot vienā 

iestādē, bet jāmeklē maksimāli lētākais variants, ko var izdarīt šī 

jautājuma kontekstā. Joprojām šokē, ka radinieku vēlme ir pieprasīt kaut 

ko no iestādes, bet nav vēlmes nodrošināt šo pakalpojumu, ka protams 

būtu izcili novecot vienam pašam vienā istabiņā, bet ir kā ir. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Skatoties skaitļus ir pamanīts tas, ka Viļakā un Rekavā tuvinieku 

līdzmaksājuma daļa ir krietni lielāka nekā Balvos un jautājums ir, ar ko 

tas īsti ir saistīts, vai tieši ar šo pietuvināto vietai, vai ar cenu. 

Izsaka viedokli Līna 

Barovska: 

Skaidro, ka tas laikam ir saistīts ar cenām. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Runājot tieši par Viļakas māju šobrīd ir saprotams, ka risinājuma tam 

uzreiz nebūs, bet aicinātu visiem komitejas locekļiem kopīgi aizbraukt 

līdz Viļakai, jo, lai šo māju domātu kā ilgtspējīgu, tad šobrīd vieglāk ir to 

nojaukt nevis sakārtot, jo tas, ka tā māja izskatās pieklājīgi no ārpuses 

nenozīmē to ka tur ir kārtībā elektroinstalācija, apkure, pamati, līdz ar to 

šobrīd notiek šī domu apmaiņa un būtu jāatgriežas vēl atkārtoti pie šī 

jautājuma, ka šobrīd neredz ilgtspējīgu risinājumu un šobrīd nav arī 

atbildes, par to, kādā virzienā varētu doties tālāk. 

Izsaka viedokli Aija 

Mežale: 

Skaidro, ka iestādes vadītāja jau iesāka šo tēmu un vairākkārt ir dzirdēts 

no iedzīvotājiem, ka ir ļoti saspiests šajā iestādē un iestādes vadītāja saka, 

ka ēka ir tādā stāvoklī, kādā tā ir un varbūt tomēr varētu arī kopā iet un 

runāt ar Balvu pansionāta direktori par šādu optimizēšanu, jo esam viena 

vienota teritorija un, ja būtu vairāk cilvēku, tad iespējams arī tās maksas 

mainītos un būtu zemākas, bet skaidrs, ka šobrīd neatbalsta nevienu 

rekonstrukciju un izveidi, ka pie šīs situācijas varam tikai variēt un 

meklēt kaut kādus risinājumus un sadarbībai nākotnē būs jābūt. 
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Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Skaidro, ka šobrīd neiet runa par rekonstrukcijas atbalstīšanu vai 

neatbalstīšanu, bet šobrīd runājam par to, ka nav vīzijas, plāna, kā šo 

jautājumu risināt. 

Izsaka viedokli Egons 

Salmanis: 

Skaidro, ka ir nedaudz apmulsis, ka iepriekš tika runāts un ir radies 

iespaids, ka Balvu pansionāts ir ļoti sliktā stāvoklī salīdzinājumā ar 

pārējiem pansionātiem, kas ir mūsu apvienotajā novadā. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Skaidro, ka iet runa par Viļakas pansionāta pārpildīšanu. 

Izsaka viedokli Līna 

Barovska: 

Skaidro, ka Labklājības ministrijas nostāja ir tuvināt šos pakalpojumus 

un pansionātus ģimeniskai videi, tāpēc arī šie projekti tiek virzīti un īsti 

nezin, vai tā būtu laba doma apvienot visus iemītniekus vienā iestādē. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Skaidro, ka Rekava, Rugāji un Viļaka ir tieši tādas iestādes, kas vairāk, 

vai mazāk atbilst šīm ģimeniskas vides nosacījumiem. Skaidro, ka 

paliksim pie tā, ka šobrīd šis jautājums ir uzklausīts, bet atbildi uz to 

joprojām pagaidām neesam atraduši un vēl individuāli atgriezīsimies pie 

šīs sarunas, ka svarīgi ir tas, ka šis jautājums ir aktualizēts un, ka ir 

konstatēti jautājumi, kuriem ir jāpievērš uzmanība un kuri ir jāanalizē. 

Izsaka viedokli Egons 

Salmanis: 

Skaidro, ka pēc vadītājas viedokļa ir saprasts tas, ka ir klienti, bet tos nav 

kur izmitināt ģimeniski pietuvinātai vietai un sanāk, ka ir arī problēmas 

ar ēku, vai kaut ko nepareizi sapratis. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Skaidro, ka tas būtu šā brīža risinājums bez papildus ieguldījumiem, ja 

paliek šī brīža apkopēja, kas veiks visas šīs iepriekš minētās funkcijas. 

Izsaka viedokli Līna 

Barovska: 

Sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Egons 

Salmanis: 

Skaidro, ka šis risinājums būtu samērīgs pietiekami īsā laika periodā, ko 

varētu sakārtot un protams katra vadītāja pienākums ir domāt par savu 

klientu apmierinātību. 

Izsaka priekšlikumu 

Ruta Cibule: 

Skaidro, ka par ilgtermiņa risinājumu šobrīd nevaram domāt, bet par šādu 

īstermiņa varētu skatīties. 

Izsaka viedokli Jana 

Komane: 

Skaidro, ka patika šī ideja par pansiju, bet mēs nespējam to nodrošināt, 

bet ir daudz pārmetumu par mūsu pakalpojuma cenu un sīkāk paskaidro. 

Izsaka priekšlikumu 

Ruta Cibule: 

Aicina šo informāciju pieņemt zināšanai, šobrīd pieņemt šo īstermiņa 

risinājumi un tad skatīties, kā risinās šis jautājums, ka galvenais, lai šajā 

ēkā paliek šis cilvēks, kas var veikt šīs funkcijas, kas arī ir jānosaka un 

tad skatīties tālāk, kā veidojas šis pieprasījums pēc pansijas un kā 

veidojas šis pieprasījums pēc sociālā dzīvokļa statusa. Turpinam šo 

jautājumu skatīties, ja ir signāli pēc kaut kādām nepieciešamībām, tad to 

arī aktualizēt. 

 

NOLEMJ: 
 

 Informācija tiek pieņemta zināšanai. 
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Šis dokuments ir parakstīts ar drošu elektronisko parakstu un satur laika zīmogu 

Sēdi slēdz plkst. 10:47 

 

Sēdi vadīja   

Komitejas sēdes vadītāja                                                                                                 Ruta Cibule 

 

 

Sēdi protokolēja                                  Jūlija Korlaša 

 


